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Protokół Nr XLII09
z XLI sesji Rady Miejskiej w Sokółce

w dniu 26 sierpnia 2009 roku

Obrady rozpoczęto o godzinie 12.00, zakończono o 14.30
Przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Zabłudowski
Protokołowała: Urszula Marchiel

Obecni:
l. Radni: wg załączonej listy obecności str.
2. Burmistrz Stanisław Małachwiej, Zastępca Burmistrza Krzysztof Szczebiot,

Zastępca Burmistrza Piotr Karol Bujwicki, Sekretarz Zbigniew Tochwin,
Skarbnik Janina Kucharewicz, Radca Parwny Danuta Kowalczyk

3. Przewodniczący Rady Powiatu, Kierownicy Wydziałów Urzędu Miejskiego,
jednostek organizacyjnych Gminy, przewodniczący rad osiedli, sołtysi,
przedstawiciele organizacji pozarządowych i związków zawodowych oraz
zaproszeni goście - wg załączonej listy obecności - str.

Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez
wywieszenie na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów:

a) z XXXIX Sesji Rady Miejskiej z dnia 25 czerwca 2009 r.
b) z XL Sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej z dnia 16 lipca 2009 r.

4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2009 rok.
7. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza
Sokółki bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych wraz z pomieszczeniem
przynależnym i udziałami w nieruchomości wspólnej.
9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu
określającego kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego
funduszu nagród za ich osiągnięcia dydaktyczno - wychowawcze.
10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
11. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad. 1
Przewodniczący otworzył obrady XLI sesji Rady Miejskiej w Sokółce i udzielił głosu
Pani Marii Lilli Andrzejewskiej Dyrektor Zespołu Szkół Integracyjnych. Pani
Dyrektor zaprosiła Radę Miejską na uroczystość 50 - lecia szkoły w dniu 26 września
2009r.



Ad.2
Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący zgłosił wniosek o przyjęcie do porządku obrad jako pkt. 10 - Projektu
uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w
Białymstoku na zarządzenie zastępcze Wojewody Podlaskiego z dnia 30 lipca 2009r.
w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Sokółce Pana Łukasza
Moździerskiego.
Burmistrz S. Małachwiej zgłosił wniosek o przyjęcie do porządku obrad jako pkt. l l -
Projektu uchwały w sprawie udzielenia w 20 10 roku pomocy finansowej Powiatowi
Sokólskiemu na realizację inwestycji pn. Przebudowa drogi powiatowej nr 1298B
Sokółka - Bachmatówka - Rozedranka Stara - dr. krajowa nr 19 na odcinku Sokółka
- Rozedranka Stara.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie do porządku obrad pkt.
10.
Wniosek został przyjęty jednogłośnie.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie do porządku obrad pkt.
11.

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów:
a) z XXXIX Sesji Rady Miejskiej z dnia 25 czerwca 2009 r.
b) z XL Sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej z dnia 16 lipca 2009 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2009 rok.
7. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza

Sokółki bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych wraz z pomieszczeniem
przynależnym i udziałami w nieruchomości wspólnej.

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu
określającego kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego
funduszu nagród za ich osiągnięcia dydaktyczno - wychowawcze.

10. Projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu
Administracyjnego w Białymstoku na zarządzenie zastępcze Wojewody
Podlaskiego z dnia 30 lipca 2009r. w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Rady
Miejskiej w Sokółce Pana Łukasza Moździerskiego.

11. Projekt uchwały w sprawie udzielenia w 20 10 roku pomocy finansowej Powiatowi
Sokólskiemu na realizację inwestycji pn. Przebudowa drogi powiatowej nr 1298B
Sokółka - Bachmatówka - Rozedranka Stara - dr. krajowa nr 19 na odcinku
Sokółka - Rozedranka Stara.

12.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.



Ad.3
Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń.
Przewodniczący odczytał wniosek radnego S. Kozłowskiego, w sprawie wmesIenia
zmian do projektu protokołu z XXXIX Sesji Rady Miejskiej z dnia 25 czerwca 2009r.
w pkt. 4.
Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie wniosku.
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek.
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XXXIX Sesji Rady Miejskiej z
dnia 25 czerwca 2009r. wraz z uwagami.
Radni 16 głosami "za", przy 4 "wstrzymujących się" przyjęli protokół.
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XL Sesji nadzwyczajnej Rady
Miejskiej z dnia 16 lipca 2009r.
Radni 18 głosami "za", przy 2 "wstrzymujących się" przyjęli protokół.

Ad.4
Interpelacje i zapytania radnych
Interpelacje zgłosili:
Radny L. Gutowski zadał pytanie dotyczące realizacji wniosków odnośnie wymiany
okien i budowy pieca, jakie padły na wyjazdowej Komisji Oświaty w miesiącu
czerwcu do Biblioteki Publicznej w Malawiczach Dolnych.
Radna B. Łazarewicz zgłosiła pytania do Pana Burmistrza - "Na posiedzeniu 37 Rady
Miejskiej przedstawiciel Gminy Sokółka w spółce Euro Sokółka Pani Danuta
Kowalczyk poinformowała Radę Miejską, iż spółka zobowiązała się do przedstawienia
Gminie: - zestawienia stałych comiesięcznych wydatków z uzasadnienia wydatków
poniesionych przez spółkę, konieczne modyfikacje wydatków wynikających z rozwoju
Euro Sokółka, z opisu stanu wykonywania prac, informacji na temat procesów
pozyskiwania nowych kontraktów, opisu istotnych wydarzeń, które mogą mieć wpływ
na wykonanie budżetu na koniec miesiąca ( ... ). Czy zostały złożone powyższe
dokumenty i gdzie można się z nimi zapoznać? Czy Agencja Nieruchomości Rolnych
Skarbu Państwa przekazała teren na rzecz gminy Sokółka? Czy przed powołaniem tej
spółki gmina złożyła wniosek o zbadanie zakresu oddziaływań na środowisko śmieci
zgromadzonych na wysypisku w Karczach? Dlaczego nie pobierano opłat za śmieci,
które składano do dnia 31 lipca 2009r., bo jak wynika z gazet tych śmieci trafiało do
Sokółki około 170 ton dziennie spoza naszego terenu i czy była prowadzona ewidencja
ilościowa tych śmieci? Być może była pobierana opłata i chciałabym wiedzieć czy
była. Dziękuję."
Radny S. Kozłowski - "Już od pewnego czasu była dyskusja, że tak powiem na
szczeblu Wojewódzkim, jakoś nie schodziła na dół, a ostatnio i już na terenach gmin.
Chodzi o wiadomość o rządowych zmianach odnośnie przebiegu trasy Via Carpatia,)o
jest dr. nr19. Nie będzie tego odcinka, chociaż były przygotowywane i są
najprawdopodobniej plany na odcinku Kuźnica - Białystok przez Sokółkę z
uwzględnieniem już naszej obwodnicy. Natomiast ta droga S19 dziwnym zbiegiem
znajdzie się na odcinku Korycin - Kuźnica nie Sokółka, przez Sokolany, Gliniszcze,
Zadworzany. W Zadworzanach oczywiście wejdzie na tą drogę. Jest mój wielki



niepokój z uwagi na to, że to nie jest nowość. Tego typu jeden z wariantów z czterech
wariantów w przyjmowaniu obwodnicy Sokółki był przedstawiany. Przez Radę
Miejską został odrzucony, odrzucony przez Generalną Dyrekcję, no ale on gdzieś tam
tkwił. Obwodnice poprzednia Rada Miejska dość ostro stawiała ten temat i burmistrz
też z pracownikami. Doprowadziliśmy do tego, że praktycznie powinna była już być
wykonywana. Chcieliśmy postawić przed faktem dokonanym. Budowa obwodnicy
Wasilkowa, Sokółki i Czarnej Białostockiej, bo te trzy gminy i trzy samorządy
wspólnie w tej sprawie współdziałały. Po to, żeby pozostałyby już niewielkie odcinki
do połączenia. W tej chwili przy tego typu propozycji wydaje mi się, że obwodnica
jest już do przekreślenia bo nikt nie będzie wykładał tak wielkich pieniędzy, bo ta
trasa ma pójść inaczej. Z Korycina też nie tą drogą S8, która aktualnie jest
modernizowana do Katrynki z Białegostoku, tylko pójdzie przez Knyszyn i wychodzi
na wielkim rozjeździe w Choroszczy. Co w tej sprawie wiadomym jest Panu
Burmistrzowi i co zamierza zrobić w tej sprawie żeby nie utracić obwodnicy. Na sesji
16 lipca w dyskusji nad zmianą budżetu zgłaszałem wniosek o przeznaczenie 50 tys. zł
na usuwanie skutków zalania przez nadmierne opady w budynku Zespołu Szkół
Ogólnokształcących. Burmistrz przy akceptacji większości radnych zapewnił, że nad
wszystkim czuwa zastępca Pan Krzysztof Szczebiot i nie trzeba uchwalać 50 tys. zł.
Środki finansowe niezbędne na ten cel są zabezpieczone w budżecie. Minęły wakacje
dobry czas do prowadzenia prac zabezpieczających przed zalaniami, bo to nie był
jednorazowy incydent, tego typu zalania będą. Ten budynek potrzebuje zabezpieczenia
przed zalaniami i stąd też moje pytanie - co zostało w tym kierunku zrobione i ile
środków finansowych przeznaczono na ten cel? Dziękuję."
Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję w tym punkcie.

Ad.S
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami przedstawił
Burmistrz S. Małachwiej (sprawozdanie w załączeniu str. oryginału protokołu).
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych, czy są uwagi, pytania do
przekazanego sprawozdania?
Nie było pytań.
Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję w tym punkcie.

Ad. 6
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2009 rok
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zabranie głosu Panią Skarbnik Janinę
Kucharewicz, która przedstawiła projekt uchwały dotyczący zmiany w budżecie
gminy Sokółka na 2009r.
Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii przewodniczącego Komisji
Finansów i Rozwoju Gospodarczego.



Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego powiedział, że Komisja
na posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i wniosków nie powzięła.
Opinia w zał. str.
Pani Skarbnik J. Kucharewicz poinformowała radnych, że na Komisji Finansów Pan
Radny R. Woronowicz zauważył pomyłkę, w której w zał. nr 5 w zad. II- Zadania
nowo rozpoczęte i w zad. 10 w pozycjach środki własne i kredytach występuje ta sama
kwota. Pani skarbnik poprosiła o wykreślenie kwoty 24.400 zł z poz. Kredyty i
pożyczki, ponieważ są to środki własne.
Radny S. Kozłowski zabrał głos -"Wstępnie na komisji zgłaszałem uwagi, które
nurtują i chciałbym również dzisiaj szerzej podkreślić. Otóż na koniec lipca plan
wydatków wynosił 75.256.140 zł, dzisiaj mamy propozycję zmniejszyć wydatki do
71.986.770 zł czyli do tej kwoty, która była uchwalona w miesiącu grudniu. Wracamy
do pierwotnego budżetu. Przez pół roku budżet naganialiśmy, że są wydatki, a teraz
przez następne pół roku chyba będziemy zmniejszali. To prowadzi do tego, że budżet
nie ma nic wspólnego z planowaniem, tylko stan za stany uchwalamy, akceptujemy i
jedziemy dalej. Ale analizując niektóre inwestycje - wodociągi wiejskie, od trzech lat
nic nie wybudowaliśmy, a potrzeby na wsi są takie same jak w mieście. Był
przedłożony pod obrady sesji w miesiącu grudniu jeden duży projekt, praktycznie na
całą gminę bo zaczynając od Sokolan, po Plebanowce, Żuki, Sierbowce i druga część
Geniusze i okoliczne wsie. Ja wtedy zgłaszałem wątpliwość, że jakoś ten projekt nie
pasuje, bo w innych miejscach te miejscowości znajdują się, ale odpowiedź
Burmistrza była taka, że na jeden duży projekt jest łatwiej otrzymać środki finansowe,
wykonawstwo i tak dalej. Trzy lata na ten temat dyskutowaliśmy. W miesiącu czerwcu
przy zmianie budżetu z tego jednego dużego projektu już powstały dwa. Czyli tak jak
proponowałem, rejon Sokolan, Plebanowiec, Żuk i Sierbowiec i drugi rejon Geniusze.
W rozbiciu na dwa, bo znowu była argumentacja, że łatwiej o środki zewnętrzne, bo
będą mniejsze zadania. I tak to zostało zapisane. Na jednej z komisji w dyskusji Pani
Skarbnik odpowiedziała, że jeden z wodociągów robimy w bieżącym roku, a drugi na
20 lOr. Dzisiaj dostajemy propozycję, że oba na 20 lOr., a w międzyczasie gmina
otrzymała ponad 450 tys. zł za wodociąg wykonany w 2006r., kiedy byliśmy
zakwalifikowani na liście rezerwowej do finansowania ze środków UE. Wtedy środki
nie przyszły, ale zostało tyle środków na terenie województwa i kraju, że teraz oddano
z przed trzech lat. Teraz aż prosi się, żeby jeden z wodociągów za te środki finansowe
wykonać. Tego nie ma. Następna kwestia sala gimnastyczna przy ZSL Również w
miesiącu czerwcu było wiadomym, że ten projekt nie został zaakceptowany i
zgłaszałem do wykreślenia, ale argumentacja była taka, że niech będzie w budżecie raz
uchwalone i to była słuszna argumentacja, po co wykreślać. Dzisiaj jest propozycja
wykreślenia. Okazuje się, że miałem rację. Świetlice wiejskie, które są remontowane
ze środków RPOWP i naszych - Stara Rozedranka i Stara Kamionka. Też bodajże w
trybie pilnym na którejś sesji te dwa tematy dyskutowaliśmy i zaakceptowaliśmy.
Natomiast dzisiaj w tym projekcie budżetu jest tak: Stara Rozedranka środki z
RPOWP i własne, a Stara Kamionka tylko środki własne. Gdzieś te środki RPOWP
zginęły w międzyczasie. I ostatnia kwestia, na którą chcę zwrócić uwagę to jest
budowa Zakładu Zagospodarowania Odpadów. W bieżącym roku uchwalamy w
budżecie trzysta tysięcy złotych, a na 20 lOr. siedem milionów siedemset tysięcy
złotych. Jest zasadnicze pytanie, przecież powołaliśmy w tym celu spółkę· Spółka ma



to realizować, a nie gmina. Nic z tego kompletnie nie rozumiem i wniosek taki, że ani
jak tego budżetu nie można poprzeć. Dziękuję."
Radna B. Łazarewicz - "Na Komisji Finansów zwracałam się do Burmistrza, że
przedstawi mi wykaz ulic, ale i też wsi. Dzisiaj dostałam tylko wykaz sieci
wodociągowej na terenie miasta, a prosiłam także o wsie, które nie mają jeszcze
wodociągu. Dla mnie to jest problem, ponieważ w budżecie pojawiły się dwie ulice, w
których będziemy robić przyłącza, a ja chciałam po prostu sprawdzić ile w tym
temacie mamy jeszcze zapotrzebowania. To jest dla mnie bardzo ważne zanim
podejmę decyzję. Dziękuję".
Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Panu Burmistrzowi, który odpowiedział
na pytanie Pana S. Kozłowskiego, że istnieje okazja do realizacji inwestycji ze
środków UE, więc nie warto jej zaprzepaścić i trzeba chwilę poczekać. Podkreślił
także, że inwestycja przesuwa się w czasie niezależnie od władz, ponieważ są
określone procedury przy składaniu wniosku o dofinansowanie, których należy
przestrzegać. O sprawie wodociągów na bieżąco informowani byli sołtysi. W związku
z ulicą Witosa, dzięki środkom z UE inwestycja jest realizowana w szerszym zakresie
niż miałoby to miejsce przy wykorzystaniu tylko własnych środków.
Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
poprosił Wiceprzewodniczącego o rozdanie kart do głosowania.

Uchwałę Nr XLII314/09
w zał. str.

Ad. 7
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Panią Skarbnik Janinę Kucharcwicz o
przedstawienie projektu uchwały.
Pani Skarbnik J. Kucharewicz -"Szanowni radni miesiąc temu podejmowaliście
decyzję o zaciągnięciu kredytu długoterminowego, tylko, że tam była kwota o wiele
większa ponad 10 mln zł. Tamta uchwała została uchylona przez RIO w związku z
tym, że tam wskazaliśmy, że to tylko na deficyt i nie było wskazania, że ten kredyt jest
jeszcze na spłatę wcześniej zaciągniętych już kredytów. W związku z tym, że w tej
chwili i deficyt uległ zmianie i w tej uchwale są rozbite na dwie pozycje, czyli to, co
na inwestycje plus to co na spłatę kredytów, więc proszę o przyjęcie tego projektu.
Dziękuję·"
Przewodniczący Rady Miej skiej poinformował radnych, że uchwałą nr 2514/09 z dnia
28 lipca 2009r. Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku uchyliło w
postępowaniu nadzorczym uchwałę Rady Miejskiej w Sokółce Nr XL/313/09 z 16
lipca 2009r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii przewodniczącego Komisji
Finansów i Rozwoju Gospodarczego.



Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Pan W. Budrowski
powiedział, że komisja na posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i
wniosków nie powzięła. Opinia w zał. str.
Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję w tym punkcie.
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o rozdanie kart do głosowania.

Uchwałę Nr XLII31 5/09
w zał. str.

Ad.8
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza Sokółki
bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych wraz z pomieszczeniem
przynależnym i udziałami w nieruchomości wspólnej.
Głos zabrał Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki, przedstawiając projekt uchwały, w
której Burmistrz Sokółki proponuje udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży czterech
lokali mieszkalnych położonych na Osiedlu Zielonym. W przypadku trzech
pierwszych lokali bonifikata wynosi 80% i 50% względem czwartego lokalu
mieszkalnego.
Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii przewodniczącego Komisji
Finansów i Rozwoju Gospodarczego.
Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Pan W. Budrowski
powiedział, że komisja na posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i
wniosków nie powzięła. Opinia w zał. str.
Przewodniczący Komisji Infrastruktury T. Grynczel powiedział, że komisja
zaopiniowała projekt pozytywnie i powzięła wnioski. Opinia w zał. str.
Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję w tym punkcie.
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Wiceprzewodniczącego o rozdanie kart do
głosowania.

Uchwałę Nr XLII316/09
w zał. str.

Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy.
Przewodniczący wznowił obrady.



Ad.9
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w spraWIe ustalenia regulaminu
określającego kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego
funduszu nagród za ich osiągnięcia dydaktyczno - wychowawcze.
Głos zabrał Zastępca Burmistrza Krzysztof Szczebiot ~ "Projekt uchwały uwzględnia
zmianę, która wynika z uwzględnienia w kryteriach przyznawania nagród, spraw
związanych z szeroko rozumianą opieką i bezpieczeństwem dzieci i młodzieży w
czasie zajęć szkolnych i pozaszkolnych. To kryterium umożliwi zapisy w uzasadnieniu
dyrektorom szkół przy uwzględnieniu tych zasad. Stąd wynika wnoszony projekt
uchwały."
Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii przewodniczącego Komisji Oświaty,
Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu.
Przewodniczący Komisji Jerzy Wierzbicki powiedział, że Komisja zaopiniowała
projekt pozytywnie i wniosków nie powzięła. Opinia w zał. str.
Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję w tym punkcie.
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Wiceprzewodniczącego o rozdanie kart do
głosowania.

Uchwałę Nr XLII317/09
w zał. str.

Ad. 10
Projekt uchwały w sprawie wmesIenia skargi do Wojewódzkiego Sądu
Administracyjnego w Białymstoku na zarządzenie zastępcze Wojewody Podlaskiego z
dnia 30 lipca 2009r. w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w
Sokółce Pana Łukasza Moździerskiego.
Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii przewodniczącego Komisj i
Finansów i Rozwoju Gospodarczego.
Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Pan W. Budrowski
powiedział, że komisja na posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i
wniosków nie powzięła. Opinia w zał. str.
Przewodniczący Komisji Infrastruktury T. Grynczel powiedział, że komisja nie
zaopiniowała projektu uchwały i wniosków nie powzięła. Opinia w zał. str.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu J. Wierzbicki
powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie i wniosków nie
powzięła. Opinia w zał. str.
Radna B. Łazarewicz ~"Złożyłam projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi na
zarządzenie zastępcze Wojewody Podlaskiego. Miesiąc lub dwa miesiące temu
mieliśmy podjąć uchwałę w sprawie tej samej, jednak z przyczyn technicznych ten
punkt został zdjęty z obrad sesji. Z ustawy o Samorządzie Gminnym jasno wynika, że
Pan Łukasz Moździerski ma prawo się wypowiedzieć w tej kwestii. Jeżeli chodzi o
zarządzenie zastępcze sytuacja nie jest jakby jasno sprecyzowana, napisałam do tej
uchwały propozycję skargi na to zarządzenie i w uzasadnieniu przedstawiłam



argumenty, jakie przemawiają za tym, że powinniśmy złożyć odwołanie. Proponuję,
żebyśmy podjęli uchwałę o wniesieniu skargi, ponieważ to sąd jest władny w podjęciu
takiej decyzji. Dziękuję".
Radny A. Cydzik -"Przy odwołaniu była taka uchwała przygotowana Pana R.
Rybińskiego i Pana T. Grynczela i wtedy ja jako radny opozycyjny, przypomnę co
mówiłem - każdy obywatel w państwie demokratycznym ma prawo się bronić. Moim
zdaniem nie możemy pozbawić dochodzenia swoich praw na drodze do ostatniej
instancji nawet. Jeśli prawo pozwala nie powinniśmy utrudniać komuś dochodzenia do
swojego należnego prawa. Wojewoda podjął decyzję, rada ma prawo głosować jak
chce. Ale my głosując przeciw skierowaniu wniosku do sądu pozbawiamy radnego
prawa do obrony. Musicie zapamiętać to sobie, tak jak wyście zaplanowali pozbawić
mnie mandatu radnego w sądzie. Jest taki moment, że się wam to nie udało. Bo ani
Pan prokurator, ani Pani sędzia nie widziała żadnego przestępstwa, a dobrze się
orientowali, że tu chodzi o celowe pozbawienie opozycyjnego radnego, zabierania
głosu na obradach sesji. Powtarzam ważny jest wyrok. Każdy radny siedzący przy tym
stole, dzisiaj jest atak osobiście personalny na radnego Moździerskiego. Też był atak,
nawet i jest to oczywiste jako opozycja robi względem Radnego Grynczela i
Rybińskiego. Ale opozycja nie pozbawiła ich możliwości odwołania się. Wtedy na
tamtej sesji wypowiadałem się, że każdy radny, w każdej sprawie, każdy obywatel ma
prawo drogę administracyjną mieć do odwołania. A tu co Państwo przygotowaliście
jaką intrygę, po to aby radnego pozbawić prawa do odwołania. Sami Państwo wiecie,
że ten przepis się zmieni, czyli macie świadomość, że ten przepis, który uniemożliwia
odwołanie się jest niedobry, jest niezgodny z prawem. To my dopóki jakaś ustawa
jeszcze wejdzie to my chcemy ten moment względem radnego Moździerskiego
wykorzystać. Jeszcze zostało może miesiąc, może kilka, jest ustawa i wykorzystajmy
to. Myślę, że każdy radny ma swoje sumienie i powinien zdawać sobie sprawę z
jednego, my dzisiaj siedzimy tu jako my, a za rok naprawdę nie wiemy kto przy tym
stole będzie siedzieć. Moje ostatnie zdanie zapamiętajcie sobie jedno, jeżeli będziecie
głosować za pozbawieniem radnego prawa do odwołania, to ten, który głosuje, to ja
mu życzę tylko jednego, niech mu ta ręka zeschnie się na wiele lat. Bo wy robicie coś
poniżej pasa, chamstwo, na które nie ma słów. Tu chodzi o osobistą krzywdę robienia
specjalnie dla danej osoby, dla danego radnego. Dziękuję."
Radny S. Pałusewicz - "To jest sprawa, w której trudno się zabiera głos.
Zainspirowało mnie powiedzenie pewnej [anki, że tak powiem Rady Miejskiej. Ja
potwierdzam, że może warto by było przestać tej bratobójczej walki, bo to niczemu i
nikomu nie służy. Te płomienne wystąpienia mojego przedmówcy to może nie w tym
czasie i nie w tym miejscu". Radny S. Pałusewicz podkreślił również, że to jest sprawa
sądu i radni nie powinni się wzajemnie wykluczać, a zająć się innymi ważnymi
sprawamI.
Radny S. Kozłowski - "Szanowni Państwo zostaliśmy wybrani w wyborach
powszechnych przez mieszkańców, każdy oddawał głos i głos każdego radnego przy
podejmowaniu decyzji jest taki sam. Czy to jest radny młody wiekiem, czy stary
wiekiem, czy też młody stażem, czy stary stażem, czy kobieta, czy mężczyzna, tak
samo liczy się. Myślę, że w radzie nie powinno być równych i równiejszych. Jeżeli
RM w Sokółce skierowała już dwa odwołania od decyzji Wojewody zarządzenia
zastępczego do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, sądzę, że dzisiąj jest czas



żeby stanąć na wysokości zadania i skierować rówmez sprawę trzecią i niech
rozpatrują to sądy, które są do tego powołane. Dziękuję."
Radny Ł. Moździerski podziękował radnej B. Lazarewicz za przygotowanie projektu
uchwały, radnym, Panu Sekretarzowi, Pani Radczyni i Panu Przewodniczącemu.
Uzasadnił daną uchwałę pod względem legislacyjnym i merytorycznym.
Przewodniczący J. Zabłudowski przed głosowaniem poinformował Radę, że zgodnie z
ustawę o Samorządzie, radny nie może brać udziału w głosowaniu, jeśli dotyczy ono
jego interesu prawnego.
Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję w tym punkcie.
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Wiceprzewodniczącego o rozdanie kart do
głosowania.

Uchwałę Nr XLI/3l8/09
w zał. str.

Ad.ll
Projekt uwały w sprawie udzielenia w 2010 roku pomocy finansowej Powiatowi
Sokólskiemu na realizację inwestycji pn. Przebudowa drogi powiatowej nr 1298B
Sokółka - Bachmatówka - Rozedranka Stara - dr. krajowa nr 19 na odcinku Sokółka
- Rozedranka Stara.
Pani Skarbnik J. Kucharewicz -" W związku z tym, że Powiatowy Zarząd Dróg
wystąpił z prośbą o to, żeby została podjęta uchwała dotycząca już następnego
budżetu, czyli 2010r. W tej uchwale wskazane jest, że gmina zobowiązuje się do
udzielenia pomocy finansowej, czyli dotacji w wysokości 1.500.000,00 zł na
przebudowę drogi powiatowej z Sokółki do Bachmatówki, Rozedranki Starej. To
będzie ujęte już w projekcie budżetu na 2010r. Dziękuję."
Radny S. Kozłowski: -"Na pewno wszyscy jesteśmy za przyjęciem projektu tej
uchwały, bo wspólnie zawsze można zrobić więcej. Mam tylko pytanie i wątpliwość,
tę drogę można by było poprawić, ale mogłaby i poczekać, czy nie było, że tak
powiem odcinków pilniejszych do przeznaczenia tych środków i zrobienia tychże
dróg. Bo dróg powiatowych na terenie gminy mamy dużo gdzie są żwirowe, a tutaj no
już dochodzimy do luksusu. Jest to droga wybudowana przez gminę, chociaż była
powiatową, jest za wąska, ale jest. Wspominam rok, czy dwa może poczekać,
natomiast są pilniejsze nie chcę wskazywać, można wskazywać nawet na tym samym
ciągu Rozedranka Stara, Lebiedzin, gdzie już by było zakończone do granicy gminy.
Tak samo w kierunku do Gliniszcza od Sokolan, czy też w Geniuszach gdzie są
porozpoczynane i nie kończone i niszczeją. Dziękuję."
Burmistrz S. Małachwiej odpowiedział, że Powiat w tej kwestii decyduje i o tę drogę
od dawna zabiegał. Podkreślił również, że to Powiat składa taką propozycję, którą
gmina może przyjąć lub nie wiedząc, że w pierwszej kolejności powinny być
wykonywane inne odcinki dróg. Jeśli zaś chodzi o drogi, które wymienił radny S.
Kozłowski mają one być ujęte w ramach dużego projektu RPO.
Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję·



Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
poprosił o rozdanie kart do głosowania.

Uchwałę Nr XLII319/09
w zał. str.

Ad.12
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych
Burmistrz S. Małachwiej odpowiedział na pytanie radnej B. Łazarewicz dotyczące
spółki Euro Sokółka, informując, że sprawozdanie za miesiąc lipiec z postępu prac i
zakresu zostało złożone i jest do wglądu. Agencja Nieruchomości Rolnych Skarbu
Państwa nie przekazała jeszcze terenu na rzecz gminy, nastąpi to wówczas, gdy będzie
dokumentacja w tej sprawie. Jeśli chodzi o oddziaływanie na środowisko, to jest to na
etapie dokumentacji. W sprawie zarządzania dzierżawą Burmistrz odpowiedział, że w
umowa dotyczyła śmieci, które miały trafiać do nowego zakładu, natomiast do
momentu budowy nowego nie mielibyśmy tych środków. Zmiana spowoduje, że
spółka będzie mogła rozliczyć koszta ponoszone na dzierżawę. Będzie to bardziej
korzystnie. Pan Prezes informuje o postępie prac i najlepszym sposobem oceny tego
co się dzieje jest wizyta w zakładzie. Faktycznie została już zainstalowana linia do
segregacji, jest waga. Kto nie był wcześniej, naprawdę będzie bardzo trudno
porównać. Te postępy są bardzo znaczące. Na pewno po pewnym czasie będą do nas
przyjeżdżali i podglądali jak takie rozwiązania przyjmować i stosować. Spółka
prowadzi ewidencję i masa każdego wjeżdżającego transportu do momentu
zainstalowania wagi jest przeliczana na podstawie m3. Było podobnie, gdy zarządcą
była spółka MPO. Oczywiście to jest nie precyzyjne w przeliczenie, bo odpady nie są
jednorodne. Jak jest waga, wszystko jest wiadome, ile kilogramów śmieci wjeżdża.
Odpowiedź na pytanie radnego S. Kozłowskiego -" Jest to świeża informacja,
przedwczoraj w telewizji widziałem i na drugi dzień w prasie czytałem. Jest pokazany
przebieg trasy, dziewiętnastki. Raptem wypada Białystok, Sokółka. W telewizji i w
prasie było bardzo ładnie sformułowane zdanie mówiące o tym, że zostało uzgodnione
z Samorządami woj. podlaskiego. Skąd te uzgodnienia? Nikt z nami nie rozmawiał,
nie uzgadniał. Nie opiniowaliśmy żadnych projektów i to stwierdzenie jest bardzo
ciekawe. Myślę, że tu chodziło o głębszą myśl, polegającą na tym, że się dogadały
samorządy Białegostoku, Łomży i Suwałk pewnie, a te wszystkie mniejsze
miejscowości mają się dostosować. Jest czas, żeby temu zaprotestować. Od razu po
przeczytaniu dzwoniłem do Burmistrza Wasilkowa z pytaniem, co on na to i co
moglibyśmy zrobić. Oczywiście będziemy chcieli wspólnie, tak jak w przypadku kolei
takie stanowisko zająć i przeciwstawić się takiemu rozwiązaniu komunikacji na
naszym terenie. Podstawowe pytanie, czemu ma teraz służyć obwodnica Wasilkowa.
Pieniądze zostały wydatkowane, w tej chwili ona stoi, ale w rozmowie z Panem
Burmistrzem ona zostanie dokończona. Wydaje mi się, że decyzje nie są spójne z
wcześniejszymi propozycjami, rozwiązania komunikacyjnego. Na pewno będziemy
przeciwstawiać się takiemu rozwiązaniu komunikacyjnemu."



Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki odpowiedział na pytanie Radnego L.
Gutowskiego. Po zakończeniu remontu w przedszkolu na Zielonym Osiedlu ta sama
firma wstawi cztery okna w punkcie bibliotecznym w Malawiczach Dolnych, zaś
inwestycja dotycząca ogrzewania zostanie przesunięta na przyszły rok. Na terenie
ZSO prowadzone są inwestycje budowy boisk Orlika, prowadzony jest drenaż całego
obiektu i osuszenie terenu. Być może w przyszłym roku w okresie zimowym lub
wakacyjnym piwnica będzie wyremontowana. Odnośnie trasy Via Carpatia na
spotkaniu z samorządowcami w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad
zostały przedstawione warianty przebiegu tej trasy. Wariant, który na początku
wydawał się mniej realny jest brany pod uwagę. Jednocześnie jest zapewnienie
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, że obwodnica Wasilkowa, Czarnej
Białostockiej i Sokółki zostanie zrealizowana, a rozpoczęcie realizacji obwodnicy
Sokółki jest przewidziane na koniec przyszłego roku. Będziemy zabiegać aby przebieg
tej drogi pozostał taki jaki jest.
Radny L. Gutowski podziękował za okna w Malawiczach Dolnych jednocześnie
ponownie podkreślił, że piece w bibliotece "są w stanie tragicznym" i wymagają
natychmiastowego remontu.
Burmistrz S. Małachwiej przypomniał radnym, że od przyszłego roku zaczyna
funkcjonować fundusz sołecki i wspólnymi siłami należałoby taką inwestycję
dokonać.
Radny L. Gutowski ponownie zaapelował w sprawie ogrzewania w bibliotece w
Malawiczach Dolnych, aby załatwić to jeszcze w tym roku.

Ad.B
Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.
Przewodniczący J. Zabłudowski zapoznał radnych z pismem z Ministerstwa Spraw
Wewnętrznych i Administracji odnośnie zmian nazw miejscowości, informującym, że
jedna z miejscowości w Gminie Gródek ulega zmianie. Pozostałe nazwy miejscowości
nie będą zmieniane.
Odczytał list od dr inż. Jerzego Brzozowskiego, w którym J. Brzozowski dziękuje za
upamiętnienie imienia por. Ryszarda Pawłowskiego poprzez nazwanie ulicy na
Zielonym Osiedlu jego imieniem. Prosił również o wyjaśnienie niezgodności odnośnie
określenia stopnia wojskowego por. Ryszarda Pawłowskiego.
Sprawa zostanie wyjaśniona odpowiedział Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki.
Przewodniczący poinformował radnych, że mieszkaniec Lipiny J. Żamojda zwrócił się
z prośbą do Pana Wojewody Podlaskiego o pomoc w skoszeniu 2h żyta i 2h owsa. Pan
J. Żamojda nie posiada maszyn i nie ma możliwości dostarczenia tego zboża do
sprzedaży, a za usługę jest w stanie zapłacić. Pismo zostało przesłane od wojewody do
burmistrza i można się z nim zapoznać.
Radny W. Budrowski złożył wniosek o poprawę ul. Wróblewskiego, która została
niestarannie zrobiona i nawierzchnia jest nierówna.
Radny S. Kozłowski zwrócił się do administracji o zwracanie wiykszej uwagi na
poprawność przy liczeniu głosów podczas głosowania. Prosił również o poprawę
nazwy ulicy Kłopotowskiego na tablicach, ponieważ na jednej jest ul. J.
Kłopotowskiego, a na drugiej ul. I. Kłopotowskiego.
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